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Protokół nr 24/2020                                                                                                                              

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola                                                                                                                              

z posiedzenia w dniu 22 października 2020 r. 

 

          Posiedzenie Komisji Budżetowej odbyło się w formie zdalnej, tzn. w formie 

wideokonferencji. Przewodniczący Komisji Budżetowej oraz pozostali członkowie łączyli się 

za pomocą programów CISCO Webex oraz eSesji.  

Posiedzenie zdalne Komisji Budżetowej trwało od godz. 16.10 do godz. 18.15.                                                                     

Posiedzeniu  przewodniczyli radni Jacek Kasprzyk przewodniczący Komisji i Dariusz 

Nawarecki  wiceprzewodniczący Komisji. 

W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji 

(radni: Sławomir Batko, Dariusz Chwist, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik). Obecność członków Komisji została potwierdzona poprzez odczytanie listy obecności 

przez przewodniczącego Komisji. Każdy radny, którego wizerunek był widoczny podczas 

wideokonferencji, potwierdzał osobiście swoją obecność wypowiadając słowo „obecny/a”. 

W czasie trwania posiedzenia do udziału w nim dołączyli radny Jacek Kasprzyk i radna 

Małgorzata Wilkos. Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej Dariusz Nawarecki 

potwierdził ich obecność sprawdzając zarówno wizerunek jak i potwierdzając udział 

radnego/radnej wyrażony poprzez wypowiedzenie słowa „obecny/a. 

Listę obecności członków Komisji oraz listę obecnych osób załącza się do protokołu.    

Komisja w tym składzie obradowała do końca posiedzenia. 

Porządek obrad, nad którym obradowała Komisja był następujący: 

1. Zatwierdzenie protokołu nr 23/2020 Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola z posiedzenia 

w dniu 17 września 2020 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Opola (druk nr 764). 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie korekty budżetu miasta Opola na 2020 rok 

(druk nr 765). 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów (druk nr 715). 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na terenie miasta 

Opola (druk nr 718). 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok (druk nr 741). 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 (druk nr 742). 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. 

Budowanie kariery zawodowej uczniów szkół zawodowych w Opolu – III edycja, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, poddziałania 9.2.2 

Wsparcie kształcenia zawodowego w Aglomeracji Opolskiej, Działanie 9.2 Rozwój 

kształcenia zawodowego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Opolskiego na lata 2014-2020 (druk nr 725). 
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9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ceny za usługę 

odprowadzania wód opadowych i roztopowych w mieście Opolu (druk nr 752).  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen za usługi 

przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego (druk nr 757). 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest Miasto Opole, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów (druk nr 762). 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen za usługi 

przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego oraz uprawnień do ulgowych  

i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego transportu zbiorowego organizowanego przez 

Miasto Opole (druk nr 763). 

13. Temat z planu pracy Komisji: "Gospodarka komunalna, gospodarowanie lokalami 

mieszkalnymi, koszty ponoszone z tego tytułu, przychody, potrzeby remontowe". 

14. Sprawy różne. 

a) Informacja o możliwości zgłaszania tematów własnych do planu pracy Komisji na rok 

2021 - przyjęcie planu pracy Komisji na posiedzeniu w listopadzie. 

 

Do punktu 1. porządku posiedzenia:  

Protokół nr 23/2020 Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola z dnia 17 września 

2020 r. został zatwierdzony bez uwag większością głosów 5 radnych za (głosowali radni: 

Sławomir Batko, Dariusz Chwist, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki i Przemysław Pytlik), 

przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się od głosowania.  

 

Do punktu 2. porządku posiedzenia:  

 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Opola (druk nr 764) omówił naczelnik Wydziału Budżetu Marcin 

Baraniewicz. 

Pytań i dyskusji nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Opola (druk nr 764). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 6 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław Pytlik i Małgorzata 

Wilkos). 
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Do punktu 3. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie korekty budżetu miasta Opola na 2020 rok (druk nr 765) 

zreferowała Skarbnik Miasta Opola Renata Ćwirzeń – Szymańska. 

Pytań i dyskusji nad omawianym tematem nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie korekty budżetu miasta Opola na 2020 rok (druk nr 

599). 

 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 7 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik, Małgorzata Wilkos). 

 

 

Do punktu 4. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów (druk nr 715) zreferował naczelnik Wydziału 

Transportu Urzędu Miasta Opola Tomasz Zawadzki. 

 

Pytań i dyskusji nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów związanych  

z usunięciem i przechowywaniem pojazdów (druk nr 715). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 7 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik, Małgorzata Wilkos). 

 

Radny Dariusz Chwist zgłosił wniosek formalny do protokołu, aby zanotować, że jest „za” 

omawianym projektem uchwały (podczas elektronicznego głosowania pomylił się). 
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Do punktu 5. porządku posiedzenia: 

Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na terenie miasta Opola (druk 

nr 718) omówił naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Lokalnych Urzędu Miasta Opola 

Tomasz Filipkowski. 

 

Pytania do omawianego projektu uchwały zgłosili radni Małgorzata Wilkos i Jacek Kasprzyk,  

a odpowiedzi udzielił T. Filipkowski Naczelnik Wydziału POL. 

W dyskusji nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie podatku od nieruchomości na terenie miasta Opola 

(druk nr 718). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu większością głosów 6 radnych (radni: Dariusz Chwist, 

Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław Pytlik i Małgorzata 

Wilkos), przy 1 głosie przeciwnym (radny Sławomir Batko) i braku głosów wstrzymujących 

się.  

 

 

Do punktu 6. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok (druk nr 741) omówiła Dorota Rutkowska naczelnik Wydziału 

Polityki Społecznej Urzędu Miasta Opola. 

 

Pytań i dyskusji nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2021 rok (druk nr 741). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu większością głosów 6 radnych (radni: Sławomir Batko, 

Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki i Przemysław Pytlik), 

przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się od głosowania. 
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Do punktu 7. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 (druk nr 742) omówiła Dorota 

Rutkowska naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Urzędu Miasta Opola. 

 

Pytań i dyskusji nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 (druk nr 742). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 7 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik, Małgorzata Wilkos). 

 

Do punktu 8. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. Budowanie kariery 

zawodowej uczniów szkół zawodowych w Opolu – III edycja, współfinansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego, poddziałania 9.2.2 Wsparcie kształcenia 

zawodowego w Aglomeracji Opolskiej, Działanie 9.2 Rozwój kształcenia zawodowego  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-

2020 (druk nr 725) omówił Aleksander Iszczuk naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miasta 

Opola. 

 

Pytanie do omówionego projektu uchwały zgłosił radny Dariusz Nawarecki, a odpowiedzi 

udzielił Aleksander Iszczuk naczelnik Wydziału Oświaty. 

 Dyskusji nad omawianym tematem nie było. 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji projektu pn. Budowanie 

kariery zawodowej uczniów szkół zawodowych w Opolu – III edycja, 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego, poddziałania 

9.2.2 Wsparcie kształcenia zawodowego w Aglomeracji Opolskiej, Działanie 9.2 Rozwój 

kształcenia zawodowego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Opolskiego na lata 2014-2020 (druk nr 725). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 
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Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 7 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik, Małgorzata Wilkos). 

 

Do punktu 9. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ceny za usługę odprowadzania wód 

opadowych i roztopowych w mieście Opolu (druk nr 752) zreferowała Agnieszka Maślak 

naczelnik Wydziału Infrastruktury Technicznej i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta 

Opola. 

 

Pytania do omówionego projektu uchwały zgłosili radni Sławomir Batko, Małgorzata Wilkos, 

Jacek Kasprzyk, a odpowiedzi udzieliła Agnieszka Maślak  naczelnik Wydziału Infrastruktury 

Technicznej i Gospodarki Komunalnej Urzędu Miasta Opola. 

 

W dyskusji nad omawianym tematem udział wziął radny Jacek Kasprzyk. 

 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ceny za usługę odprowadzania wód 

opadowych i roztopowych w mieście Opolu (druk nr 752). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu 6 głosami za (radni: Sławomir Batko, Dariusz Chwist, 

Jacek Kasprzyk, Dariusz Nawarecki, Przemysław Pytlik, Małgorzata Wilkos), przy 1 głosie 

wstrzymującym się od głosowania (radna Anna Łęgowik). Głosów przeciwnych nie było. 

 

Do punktu 10. porządku posiedzenia: 

 Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe 

środkami miejskiego transportu zbiorowego (druk nr 757) zreferowała z upoważnienia 

wnioskodawców Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej w Radzie Miasta Opola radna Anna 

Łęgowik. 

 

Pytania do omówionego projektu uchwały zgłosili radni Małgorzata Wilkos i Przemysław 

Pytlik. 

 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielili radna Anna Łęgowik oraz Tomasz Zawadzki 

naczelnik Wydziału Transportu w Urzędzie Miasta Opola. 

 

Dyskusji nad omawianym tematem nie było. 

 

 



7 

 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen za usługi 

przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego (druk nr 757). 

 

Komisja Budżetowa opiniuje projekt negatywnie i wnioskuje do Rady Miasta Opola o jego 

odrzucenie. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu: za projektem głosowało 2 radnych (radni Sławomir 

Batko i Anna Łęgowik), 3 radnych było przeciwnych (radni: Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk 

i Małgorzata Wilkos)  i 2 radnych wstrzymało się od głosowania (radni Dariusz Nawarecki  

i Przemysław Pytlik). 

 

Uzasadnienie: 

 

Komisja Budżetowa opiniuje negatywnie ww. projekt uchwały z uwagi na fakt, że projekt nie 

pozwala oszacować rzeczywistych kosztów wprowadzenia proponowanych preferencyjnych 

biletów dla niektórych grup społecznych. Dodatkowo wprowadzenie preferencyjnych biletów 

dla niektórych grup społecznych skutkować będzie dużym uszczupleniem dochodów MZK. 

 

Do punktu 11. porządku posiedzenia: 

 Wprowadzenia do omawiania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest 

Miasto Opole, udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad 

korzystania z tych obiektów (druk nr 762) dokonał Tomasz Zawadzki naczelnik Wydziału 

Transportu Urzędu Miasta Opola. 

 

Nie było pytań do omówionego projektu uchwały, nie było również nad nim dyskusji. 

 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządzającym jest Miasto Opole, 

udostępnionych dla operatorów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania  

z tych obiektów (druk nr 762). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu jednogłośnie w obecności 7 radnych (radni: Sławomir 

Batko, Dariusz Chwist, Jacek Kasprzyk, Anna Łęgowik, Dariusz Nawarecki, Przemysław 

Pytlik, Małgorzata Wilkos). 
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Do punktu 12. porządku posiedzenia: 

 Wprowadzenia do omawiania projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen za 

usługi przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego oraz uprawnień do ulgowych 

i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego transportu zbiorowego organizowanego przez 

Miasto Opole (druk nr 763) dokonał Tomasz Zawadzki naczelnik Wydziału Transportu 

Urzędu Miasta Opola. 

 

Pytania do omówionego projektu uchwały zgłosił radny Sławomir Batko, a odpowiedzi na nie 

udzielił Tomasz Zawadzki naczelnik Wydziału Transportu Urzędu Miasta Opola. 

W dyskusji nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen za usługi przewozowe 

środkami miejskiego transportu zbiorowego oraz uprawnień do ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów środkami miejskiego transportu zbiorowego organizowanego przez Miasto Opole 

(druk nr 763) wypowiedzieli się radni: Jacek Kasprzyk i Anna Łęgowik oraz Tomasz 

Zawadzki naczelnik Wydziału Transportu w Urzędzie Miasta Opola a także Renata Ćwirzeń-

Szymańska Skarbnik Miasta Opola. 

 

Opinia 

Komisji Budżetowej Rady Miasta Opola 

z dnia 22 października 2020 r. 

do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen za usługi przewozowe środkami 

miejskiego transportu zbiorowego oraz uprawnień do ulgowych i bezpłatnych 

przejazdów środkami miejskiego transportu zbiorowego organizowanego przez Miasto 

Opole (druk nr 763). 

Komisja Budżetowa wnioskuje do Rady Miasta Opola o przyjęcie projektu uchwały bez 

poprawek. 

 

Opinię podjęto w jawnym głosowaniu większością głosów 4  za (radni: Dariusz Chwist, Jacek 

Kasprzyk, Dariusz Nawarecki, i Małgorzata Wilkos), przy 1 głosie przeciwnym (radna Anna 

Łęgowik) i przy 2 głosach wstrzymujących się (radni Sławomir Batko i Przemysław Pytlik). 

  

Radny Chwist zgłosił wniosek formalny, aby jego głosowanie odnotować w protokole. 

Radny D. Chwist był „za”. Ze względu na problemy techniczne nie mógł oddać głosu 

poprzez system elektroniczny. 

 

Do punktu 13 . porządku posiedzenia: 

 Wprowadzenia do omawiania tematu własnego pn. "Gospodarka komunalna, 

gospodarowanie lokalami mieszkalnymi, koszty ponoszone z tego tytułu, przychody, potrzeby 

remontowe" dokonała Izabela Baryłowicz naczelnik Wydziału Lokalowego Urzędu Miasta 

Opola. 

 

 W związku z rosnącą dynamiką zachorowań na COVID-19 w posiedzeniu nie mogła 

wziąć udziału dyrektor Miejskiego Zarządu Lokali Komunalnych, o czym zawiadomił 

przewodniczący Komisji radny Jacek Kasprzyk i poprosił, aby radni którzy mają pytania lub 
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głosy w dyskusji do zreferowanego tematu przesłali je pocztą elektroniczną na adres 

brm@um.opole.pl. Wszelkich informacji na zgłoszone pytania na piśmie udzieli pani dyrektor 

MZLK Zofia Twarduś oraz Izabela Baryłowicz naczelnik Wydziału Lokalowego. 

 

 Na tym przewodniczący Komisji zakończył omawianie tematu własnego. 

 

 

Do punktu 14 . porządku posiedzenia: 

 

W punkcie sprawy różne przewodniczący Komisji przypomniał radnym - członkom Komisji 

Budżetowej, że na posiedzeniu listopadowym Komisji będą przyjmowane tematy własne do 

planu pracy Komisji na 2021 rok. Przewodniczący Komisji Jacek Kasprzyk poinformował, że 

radni mogą również przesyłać propozycje tematów przed posiedzeniem na adres 

brm@um.opole.pl. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej podziękował urzędnikom za przygotowanie zdalnego 

posiedzenia komisji i życzył wszystkim dużo zdrowia. 

 Porządek obrad został wyczerpany, przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie.    

 

 

 

 

                Przewodniczący Komisji Budżetowej 

                            Radny Jacek Kasprzyk  

 

Wiceprzewodniczący Komisji Budżetowej 

        Radny Dariusz Nawarecki 

 

 

 

 

 

Protokołowała:              

Ewa Statkiewicz 
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